
   
 
 2024-12-10 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nackasalen GH-1, tisdagen den 10 december 2024, kl. 09:35 – 10:10 

 BESLUTANDE 
Mats Gerdau (M), Ordförande 
Johan Krogh (C), 1:e vice 
ordförande 
Johanna Kvist (S), 2:e vice 
ordförande 
Filip Wiljander (M) 
Gunilla Grudevall-Steen (L) 
Karin Teljstedt (KD) 
Andreas Andersson (S) 
Mikael Carlsson (NL) 

ERSÄTTARE 
Eivor Örenmark (M) 
Tobias Nässén (M) 
Emma Eide (C) 
Monica Brohede Tellström (L) 
Gunnel Nyman Gräff (S) 
Lina Olsson (NL) 
Alena Jukic (V) 
Desha Svenneborg (MP) 

Övriga 
deltagare 

Victor Kilén, Sara Lauri, Hussin Saad Jiwad, Anneli Sagnérius, 
Mohammad Manouchehr, Henrik Palmblad-Wennergren, Amanda 
Stange, Vilde Rundfloen, Jörn Karlsson, Henrik Ahl, Emelie Bjurå,  
Poa Hellqvist, Carin Arbell,  
§ 175 Karin Kollberg, Veronica Grimheden Myhrström 
 

Utses att justera Andreas Andersson (S)  
 

Paragrafer  §§ 158-176  
Justeringsdatum  12 december 2024  
   

Underskrifter Sekreterare  

  Carin Arbell 
  Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Andreas Andersson 

   

 



 
2 (38) 

 2024-12-10 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll är justerat, §§ 158 – 176. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 10 december 2024 
Anslaget sätts upp 13 december 2024 
Anslaget tas ned 7 januari 2025 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 

 

  



 
3 (38) 

 2024-12-10 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Innehållsförteckning 

§  158 ..................................................................................................................... 5 

Val av justerare ..........................................................................................................................5 

§  159 ..................................................................................................................... 6 

Anmälningar ...............................................................................................................................6 

§  160 KFKS-2024-01283 ..................................................................................... 7 

Internbudget 2025 Kommunstyrelsen .................................................................................7 

§  161 KFKS-2024-01220 ..................................................................................... 9 

Internkontrollplan Kommunstyrelsen 2025 ........................................................................9 

§  162 KFKS-2024-01250 ................................................................................... 11 

Yttrande över laglighetsprövning gällande partistöd ...................................................... 11 

§  163 KFKS-2024-01186 ................................................................................... 12 

Kommunstyrelsens beslutsattestanter år 2025 ............................................................... 12 

§  164 KFKS-2024-01255 ................................................................................... 14 

Exemplifiering av firmatecknare .......................................................................................... 14 

§  165 KFKS-2024-01257 ................................................................................... 16 

Medfinansiering av projekt Fregattbacken 365 - En äventyrsarena året om ............ 16 

§  166 KFKS-2024-01145 ................................................................................... 18 

Policy om AI-användning ...................................................................................................... 18 

§  167 KFKS-2024-01140 ................................................................................... 20 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av elenergi .............................. 20 

§  168 KFKS-2024-01203 ................................................................................... 22 

Ramar och förutsättningar för att genomföra avrop avseende IT-licenser från 
Addas ramavtal ”Programvaror och molntjänster 2023” ..................................... 22 



 
4 (38) 

 2024-12-10 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  169 KFKS-2024-01046 ................................................................................... 24 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2024:3 – Granskning av fokusområden och 
indikatorer ....................................................................................................................... 24 

§  170 KFKS-2024-01056 ................................................................................... 26 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 4/2024 – Granskning av delegerat ansvar 
och befogenheter ........................................................................................................... 26 

§  171 KFKS-2024-01099 ................................................................................... 28 

Rekommendation om upphörande av regionala principer för digital samverkan  
Remiss från Storsthlm, S/24/0078 .............................................................................. 28 

§  172 KFKS-2024-01014 ................................................................................... 29 

Internremiss – Naturvårdsplan  Informationsärende ....................................................... 29 

§  173 KFKS-2024-00578 ................................................................................... 31 

Återrapportering av arbetet med att utreda konsekvenserna av 2024 års 
befolkningsprognos ........................................................................................................ 31 

§  174 KFKS-2024-00526 ................................................................................... 34 

Motion – Utreda när motioner får hänskjutas till budgetfullmäktige (NL) Inkom den 
22 april 2024 av Kristina Granlund och Lina Olsson (NL) .......................................... 34 

§  175 KFKS-2024-00528 ................................................................................... 36 

Motion – Reglering av bosökstöd Inkom den 22 april 2024 av Emma Bonér (V) 
Tomas Ottosson (V), Lisa Rasmussen (V) och Jan Salomonsson (V) ........................... 36 

§  176 ................................................................................................................... 38 

Övriga frågor .......................................................................................................................... 38 

 

 

  



 
5 (38) 

 2024-12-10 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  158  

Val av justerare 

Beslut 
Andreas Andersson (S) valdes till justeringsperson. 

 

- - - - - 
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§  159  

Anmälningar 
 

Inga anmälningar till dagens sammanträde 

 

- - - - - 
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§  160 KFKS-2024-01283 

Internbudget 2025 Kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fastställer internbudget för 
år 2025 i enlighet med stadsledningskontorets förslag, bilaga 1–5, till tjänsteskrivelsen 
daterad den 29 november 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Budgetramen för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige fastställdes av 
kommunfullmäktige den 18 november 2024. Kommunstyrelsen som helhet tilldelas 330,1 
miljoner kronor, vilket är 42,5 miljoner kronor mer än 2024. Ökningen består dels av 
tekniska justeringar för projektrelaterade driftskostnader på 22,2 miljoner kronor, dels på 
politiska satsningar 20,3 miljoner kronor. De beslutade satsningar och besparingar finns 
beskrivna i ärende och bilaga 1. 
Den stora utmaningen är under stadsledning. Även om budget ligger i nivå med föregående 
år finns det ett stort effektiviseringsbehov. Detta består av dels av tidigare års orealiserade 
besparingar, dels kostnadsökningar där inte stadsledningskontoret kan öka intäkterna samt 
för att täcka beräknade pris- och lönejusteringar.  
För att hantera anpassningen till stadsledningens budgetnivå om 141,5 miljoner har ett 
arbete genomförts av kommunstyrelsens direktörer, i samarbete med stadsdirektören, och 
ett åtgärdsprogram har tagits fram för att budgeten ska vara i balans till ingången av 2026. 
Resultatkravet för välfärd skola och välfärd samhällsservice behålls oförändrade på 1,0 
miljoner kronor för respektive enhet. 
För 2025 tilldelas kommunstyrelsen 1 002,8 miljoner kronor netto i investeringsbudget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledninskontoret daterad den 29 november 2024 
Bilaga 1  Kommunstyrelsens internbudget 2025 
Bilaga 2 Fastighetsenheten internbudget för 2025 
Bilaga 3  Stadsutveckling internbudget 2025 
Bilaga 3a Stadsutveckling totalportfölj 2025–2027 
Bilaga 4  Välfärd skolas affärsplan 2025 
Bilaga 5  Välfärd samhällsservice affärsplan 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med 
detta. 
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Mikael Carlsson (NL), Andreas Andersson (S) och Johanna Kvist (S) deltog inte i beslutet. 

 

- - - - - 
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§  161 KFKS-2024-01220 

Internkontrollplan Kommunstyrelsen 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslagen 
internkontrollplan för 2025 enligt bilaga 1-4 till tjänsteskrivelsen den 2 december 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog under hösten 2020 ett reglemente för intern kontroll. Av 
reglementet framgår att den interna kontrollen ska bygga på en genomförd riskanalys. En 
riskanalys syftar till att identifiera interna och externa risker som kommunen riskerar att 
utsättas för. Till analysen hör också att kvantifiera hur stor sannolikheten är samt 
konsekvenserna för kommunen i händelse av att risken inträffar. Genomförd riskanalys 
ligger till grund för den framtagna internkontrollplanen.  

Inför 2025 års internkontrollplan har stadsledningskontoret uppdaterat gemensam 
riskanalys för att identifiera interna och externa risker inom kommunstyrelsens 
ansvarområde. Analysen resulterade i några smärre justeringar av tidigare identifierade 
risker och det framkom ingen ytterligare risk. Det främsta justeringen är att punkt 13 i 2024 
års internkontrollplan ”Allvarlig händelse eller kris” har byt namn och heter 2025 
”Fredstida kris eller höjd beredskap” och innehållet i punkter har uppdaterats. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 2 december 2024 
Bilagor:  
1. Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025 
2. Riskanalys för kommunstyrelsen  
3. Internkontrollplan fastighetsenheten 2025 
4.  Internkontrollplan stadsutveckling 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet tycker att det är bra att den interna kontrollen bygger på en genomförd 
riskanalys. Det presenteras ett flertal risker som bedöms vara höga under 
Internkontrollplanen för kommunstyrelsen. Alla de identifierade riskerna har även någon 
form av åtgärd och kontroll rekommenderad. Det finns även en bedömning av risknivå 
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samt en riskansvarig angiven i internkontrollplanen. Vänsterpartiet ser syftet med att 
arbetet med riskanalyser, åtgärder och uppföljning läggs på tjänstepersoner. En del av de 
identifierade riskerna kräver dock politiska beslut och handlingskraft. Svårigheten att 
rekrytera och behålla kompetent personal som identifieras som en hög risk kräver åtgärder 
som säkerställer goda arbetsvillkor. Utan tex löne- och priskompensation är det svårt att 
säkerställa goda arbetsvillkor. Risken för oegentlighet nyttjande av kommunala 
bidragssystem, kundvalssystem och upphandlade tjänster bedöms också vara hög. Även här 
gör tjänstepersoner en del av arbetet men när det gäller att ställa krav på och avauktorisera 
företag krävs det en politisk vilja till att faktiskt fatta dessa beslut. Där ser Vänsterpartiet 
bland annat att flertalet företag fått verka i kommunen allt för länge på bekostnad av 
medborgare välfärds behov.  
 

- - - - - 
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§  162 KFKS-2024-01250 

Yttrande över laglighetsprövning gällande partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen antar yttrande över överklagan, i form av laglighetsprövning av 
partistöd, till Förvaltningsrätten i Stockholms mål nr 21614-24 i enlighet med bilaga 1 
till tjänsteskrivelse daterad den 6 november 2024.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att ge fullmakt till stadsjurist Louise Hult, eller den hon 
sätter i sitt ställe, att föra kommunens talan i målet. 

3. Kommunstyrelsens beslut justeras omedelbart.  

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har mottagit ett föreläggande från Förvaltningsrätten i Stockholm att yttra 
sig över en överklagan i form av laglighetsprövning i mål nr 21614-24. Klaganden har 
uppgivit att han vill ha en laglighetsprövning av hur det kommunala partistödet hanteras 
och redovisas i Nacka kommun. Nacka kommun bestrider överklagandet och anser i första 
hand att överklagan ska avvisas men om den prövas är kommunens inställning att det inte 
finns skäl att upphäva kommunens beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 6 december 2024 
Bilaga 1 Förslag på yttrande över överklagan 
Bilaga 2 Föreläggande med överklagan 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

 

- - - - - 
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§  163 KFKS-2024-01186 

Kommunstyrelsens beslutsattestanter år 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Victor Kilén och ekonomi- och finansdirektör 
Annika Rainer var för sig, att vara beslutsattestant för kommunens samtliga ansvar. 
Under stadsdirektörens frånvaro följer dennes beslutsattesträtt till tillförordnad 
stadsdirektör. 

2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Victor Kilén att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. 

3. Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören att besluta om förändring av 
beslutsattestanter för kommunstyrelsens samtliga ansvar samt för kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Det innebär även en rätt för stadsdirektören att 
vidaredelegera beslutanderätten. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
med beloppsgränser enligt bilaga 1–5 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 
november 2024. 

5. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestanter för fastighetsenhetens ansvar 
201xx och stadsutveckling ansvar 202xx samt 24xxx, har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

6. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för Välfärd skolas ansvar 
50000–52999 och Välfärd samhällsservices ansvar 57xxx har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

7. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet och utbetalning enligt 
bilaga 6 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2024. 

8. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, undertecknande 
av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat enligt bilaga 6 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 november 2024. 
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Sammanfattning av ärendet 
Enligt reglemente för redovisning ska nämnderna varje år besluta om attestanter för 
kommande år. Kommunstyrelsen ska även årligen utse behörighetsattestanter, 
slutregistreringsattestanter samt utbetalningsattestanter för övergripande in- och 
utbetalningar från kommunens plus- eller bankgiro. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 22 november 2024 
Bilaga 1 Beslutsattestanter 2025 för kommunstyrelsens övriga enheter 
Bilaga 2 Beslutsattestanter 2025 för fastighetsenheten 
Bilaga 3 Beslutsattestanter 2025 för stadsutvecklingsprocessen 
Bilaga 4 Beslutsattestanter 2025 för välfärd skola 
Bilaga 5 Beslutsattestanter 2025 för välfärd samhällsservice 
Bilaga 6 Behörigheter och attestregler för ekonomiska transaktioner 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

 

- - - - - 
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§  164 KFKS-2024-01255 

Exemplifiering av firmatecknare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  

Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänsteperson som enligt 11 § 
reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen har rätt att 
underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens 
ordförande.  
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Johan Krogh eller andre vice ordföranden Johanna Kvist, 
underteckna i förening med endera tjänstepersonen.  
* Stadsdirektör Victor Kilén 
* Trafik- och fastighetsdirektör Poa Hellqvist 
* Ekonomi- och finansdirektör Annika Rainer 
* Kanslidirektör Sara Lauri 
* Näringslivsdirektör Mathias Forsberg 
* Personaldirektör Elisabeth Carle 
* Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
* Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 
* Social- och äldredirektör Karin Kollberg 
* Klimat- och miljödirektör Charlotte Persson 
* Stadsutvecklingsdirektör Heléne Hill (från och med 3 februari 2025) 
* Utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör Veronica Grimheden Myhrström 
* Kultur- och fritidsdirektör Hans-Otto Halvorsen 
* Service- och kundbemötandedirektör Annmarie Palm 
* Kommunikationsdirektör Henrik Kelfve 
* Digitaliseringsdirektör Henrik Palmblad-Wennergren 

Sammanfattning av ärendet 
Av reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen anges att 
ansvarig tjänsteperson har rätt att underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i förening 
med kommunstyrelsens ordförande. Externa kontakter, exempelvis bank eller externa 
avtalsparter, efterfrågar ofta beslut om vilka namngivna tjänstepersoner som äger rätt att 
teckna avtalen eller andra åtaganden för kommunens räkning. För att underlätta för externa 
kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal som kommunen ingår, 
föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar vilka som kan vara 
firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en exemplifiering.  
Då det är personförändringar uppdateras exemplifieringen av firmatecknare. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 22 november 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

 

- - - - - 
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§  165 KFKS-2024-01257 

Medfinansiering av projekt Fregattbacken 365 - En 
äventyrsarena året om 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

Under förutsättning att Friluftsfrämjandet i Boo beviljas bidrag av Allmänna arvsfonden, 
medfinansierar Nacka kommun redovisat projekt i Fregattbacken med ett belopp 
motsvarande 20 procent av den totala projektkostnaden, dock högst 1 200 000 kronor. 
Medlen finansieras inom ramen för kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov.   

Sammanfattning av ärendet 
Friluftsfrämjandet i Boo har ansökt om bidrag om 3 500 000 kronor från Allmänna 
arvsfonden till sin anläggning i Lännersta – Fregattbacken. Pengarna ska gå till ett nytt 
klubbhus, förbättrad lift för cyklar och två nya downhill-cykelleder vid backen. För att få 
bidraget måste Friluftsfrämjandet stå för 20 procent av projektets totala kostnader själva. 

Det är positivt att Fregattbacken fortsatt är en plats för rörelse och friluftsliv, inte minst 
som mötesplats för barn och ungdomar året om. Förslaget är därför att kommunstyrelsen 
medfinansierar projektet till påvisade kostnader på högst 1 200 000 kronor motsvarande 
den delen som Friluftsfrämjandet själva ska stå för i projektet. Medfinansieringen tas ur 
kommunstyrelsens budget för oförutsedda behov. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 25 november 2024 
Bilaga 1 Projekt Fregattbacken 365 
Bilaga 2 Överenskommelse samfällighetsföreningen och Friluftsfrämjandet 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Johan Krogh (C), 
Gunilla Grudevall-Steen (L), Andreas Andersson (S) och Mikael Carlsson (NL), bifall till 
det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 
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Protokollsanteckning 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna: 
Kreativiteten flödar bland de goda ideella krafterna i Nacka! Ett spännande och innovativt 
projekt där eldsjälar identifierat outnyttjad potential att tillskapa mer rörelse, positiva 
sammanhang, intresse för naturen och en meningsfull fritid för fler barn och unga.  
 Friluftsfrämjandet fokus på folkhälsa, livsglädje och respekt för naturen överensstämmer 
väl med våra ambitioner om ett aktivt och attraktivt Nacka. Projektet är genomarbetat, ter 
sig realistiskt och går i linje med de investeringar kommunen redan gjort i såväl backen som 
i dess direkta närhet. Vi se såldes detta som en god investering där kommunens 
medborgare får tillgång till stort nyttjade till en, för kommunen, förhållandevis liten insats. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan ställer sig positiva till beslutet om medfinansiering av projektet "Fregattbacken 
365 - En äventyrsarena året om". Vi ser detta som en viktig satsning för att främja rörelse, 
friluftsliv och gemenskap, särskilt för barn och ungdomar i Nacka och särskilt i Boo. Att 
utveckla Fregattbacken till en mötesplats för aktiviteter året om stärker kommunens 
ambition om attraktiva livsmiljöer och bidrar till folkhälsa och social samhörighet. Vi vill 
även lyfta fram betydelsen av att projektet sker i linje med naturreservatets skötselplan och 
bevarandet av områdets naturvärden. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till att Nacka kommun medfinansierar friluftsprojektet i 
Fregattbacken under förutsättning att Friluftsfrämjandet i Boo beviljas bidrag av Allmänna 
arvsfonden. Förening som initierar projektet bidrar till att öka idrottsmöjligheterna för 
medborgare året om. Vänsterpartiet tycker det bra att kommun medfinansierar ett projekt 
som verkar ha en gedigen behovsanalys och lokal förankring. 
 

- - - - - 
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§  166 KFKS-2024-01145 

Policy om AI-användning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen antar policy om AI-användning i enlighet med bilaga 1 till 
digitaliseringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 22 november 2024. 

2. Policyn träder i kraft den 1 februari 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
I syfte att tydliggöra kommunens gemensamma förhållningssätt och grundläggande 
principer för AI-användning har en ny kommunövergripande policy tagits fram inom 
området. Policyn, som föreslås träda i kraft den 1 februari 2025, är generell och 
övergripande och innehåller i huvudsak en koppling till kommunens styrmodell, en 
beskrivning av en föreslagen politisk riktning för kommunens AI-användning, vägledande 
principer samt ett antal utgångspunkter för användning av AI inom kommunens 
verksamheter. Med avstamp i policyn kan ytterligare handfasta styrdokument tas fram i 
syfte att ge bästa förutsättningar för att möjliggöra AI-användning för kommunens 
verksamheter. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten daterad den 22 november 2024 
Bilaga 1 Policy om AI-användning 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till det utsända förslaget från digitaliseringsenheten med 
följande tillägg: 
”Under avsnittet ”Politisk inriktning” lägga till: AI-system som Nacka använder utformas 
och följs upp regelbundet för att arbeta kvalitativt och undvika bias och digitala fördomar.  
Under avsnittet ”Öppenhet, riskavvägning och rättssäkerhet” lägga till: En grundläggande 
del i AI-policyn är krav på spårbarhet ”traceability” i Nackas AI-system. Spårbarhet innebär 
att det går att spåra och förstå beslut och processer som en AI-modell har genomgått, från 
dataanvändning till slutgiltiga resultat, för att säkerställa transparens och ansvar. Detta 
minskar risken för fel och bias, och säkerställer att systemen används på ett etiskt och 
korrekt sätt. Spårbarhet är avgörande för att bygga förtroende i AI-teknologin.  
Kommunen väljer i möjligaste mån lösningar som stödjer öppna interoperabilitetsstandar-
der, för att främja innovation och samarbete genom att möjliggöra fri och sömlös 
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integration mellan olika system och plattformar. Det leder till större tillgänglighet och 
flexibilitet.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från digitaliseringsenheten och tilläggsförslaget från Johanna Kvist.  

Ordföranden ställde först proposition på det utsända förslaget från digitaliseringsenheten 
och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

Ordföranden ställde därefter proposition på tilläggsyrkandet från Johanna Kvist och fann 
att arbetsutskottet avslagit Johanna Kvists tilläggsyrkande. 

Mikael Carlsson (NL) deltog inte i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Det är positivt att det tas fram policy för kommunens AI-användning. Digitalisering och AI 
kan ge stora fördelar och möjligheter i form av kvalitetsförbättring och effektivisering. 
Därför är det viktigt att Nacka redan i sin policy ger bäst förutsättningar att nå fördelarna 
utan att kommunen ska drabbas av de problem som har drabbat flera andra som har 
implementerat AI. Nyligen uppmärksammades Försäkringskassans AI-system som påpekas 
lida av betydande bias eller digital fördom i sina rekommendationer. Liknande problem har 
tidigare setts även andra kommuner och länder, inte minst Australien och Nederländerna 
som har blivit internationellt kända. 
Det är särskilt positiv att förslaget till strategi tydligt tar fasta på hur data och information 
ska hanteras. Två ytterligare avgörande aspekter behöver förtydligas i strategin för lyckad 
AI policy är kravet på spårbarhet (”traceability”) som säkerställer ansvar och transparens, 
samt kravet på öppna interoperabilitetsstandarder så långt som möjligt som ger kommunen 
frihet att kunna välja olika leverantörer och lösningar, och vid varje givet tillfälle skapa 
bästa förutsättningen för kvalitativa tjänster för Nackaborna. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet instämmer med Socialdemokraternas yrkande om AI-användning.  
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Det är bra att en policy tas fram för arbetet med AI, särskilt när ambitionerna är att öka 
detta. En viktig aspekt för oss här är medvetenheten av att AI bara är en avspegling av 
verkligheten som den ser ut idag och därmed riskerar att cementera fördomar och invanda 
beslut. Vi behöver arbeta exempelvis med jämställdhetsintegrering i AI:s beslutsfattande 
och sett till de uppdrag AI får. 
- - - - - 
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§  167 KFKS-2024-01140 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
elenergi 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. inleda upphandling av elenergi i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad 
den 22 november 2024,  

2. genom fullmakt uppdra åt Adda inköpscentral att genomföra upphandlingen och 

3. delegera till trafik- och fastighetsdirektören att fatta tilldelningsbeslut samt att efter att 
avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet,  

4. delegera till trafik- och fastighetsdirektör att i samråd med ekonomi- och finansdirektör 
under avtalets löptid fatta beslut om prissäkring i enlighet med de villkor som följer av 
avtalet och upphandlingsdokumentet.  

Sammanfattning av ärendet 
Det nuvarande avtalet för elenergi löper ut den 28 februari 2025 och ny upphandling 
behöver göras för att säkerställa att leverans av elenergi ska kunna ske därefter. Genom 
fullmakt föreslås att uppdra åt Adda inköpscentral att genomföra upphandlingen. Adda 
inköpscentral har inrättat ett dynamiskt inköpssystem för inköp av elenergi där kommunen 
kan annonsera kommunens och Nacka Vatten och Avfall AB:s samlade behov. I nuläget 
finns 26 kvalificerade leverantörer som kan lämna anbud. Avtal föreslås ingås med en 
leverantör avseende förmedling av elenergi som köps in på elbörsen Nordpool. Längden på 
avtalet föreslås vara två (2) år med möjlighet till förlängning i ytterligare fyra år (2+2). 
Avtalsstart planeras till den 1 mars 2025. Den elenergi som levereras ska ske med Svenska 
Naturskyddsföreningens miljömärkning ”Bra miljöval”. Möjlighet till prissäkring föreslås 
finnas och den anbudsgivare som lämnat lägsta totala pris (arvode) föreslås antas. 

Den beräknade samlade årsvolymen av elenergi är 23 miljoner kWh, vilket innebär ett 
beräknat avtalsvärde på cirka 11,5 miljoner kronor årligen, och för den föreslagna 
avtalstiden inklusive förlängningar är värdet cirka 69 miljoner kronor (exklusive skatter och 
avgifter). Arvodet för förmedlingen av el är cirka 350 000 kronor per år, vilket innebär cirka 
2 100 000 kronor under avtalstiden inklusive förlängningar. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten och inköpsenheten daterad den 22 november 2024   

Yrkanden 
Andreas Andersson (S) yrkade enligt följande i tillägg till det utsända förslaget: ”Att ärendet 
kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala 
kollektivavtal.”   

Filip Wiljander (M) yrkade avslag på Andreas Anderssons tilläggsförslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, det utsända förslaget från 
inköpsenheten samt tilläggsförslaget från Andreas Andersson.  

Ordföranden ställde först proposition på det utsända förslaget från inköpsenheten och 
fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

Ordföranden ställde därefter tilläggsyrkandet från Andreas Andersson mot avslag och fann 
att arbetsutskottet avslagit Andreas Anderssons tilläggsyrkande. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att ärendet ska kompletteras med krav på att avtalet ska säkerställa att 
elenergin som produceras i sin helhet ska bestå av förnybar elenergi och att elenergi 
producerad av kärnkraft ska uteslutas.  
Vänsterpartiet instämmer även med Socialdemokraternas yrkande om att ärendet ska 
kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.  
 

- - - - - 
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§  168 KFKS-2024-01203 

Ramar och förutsättningar för att genomföra avrop 
avseende IT-licenser från Addas ramavtal 
”Programvaror och molntjänster 2023” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att genomföra avrop avseende licenspartner och licensnära 
konsulttjänster i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 22 november 
2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunens avtal med nuvarande Licenspartner löper ut den 30 april 2025 och en ny 
upphandling behöver göras. Genom att använda Addas ramavtal får kommunen via 
förnyad konkurrensutsättning tillgång till redan förhandlade takpriser och nationella 
volymrabatter. Ramavtalet innehåller kvalificerade leverantörer och färdigförhandlade 
villkor, vilket minskar både den administrativa bördan och risken för juridiska 
komplikationer. 
Avropsavtalet föreslås omfatta licensförsörjning för programvaror från Microsoft, Adobe 
och andra leverantörer som är nödvändiga för kommunens verksamhet samt licensnära 
konsulttjänster. 
Utvärderingen av anbud föreslås ske utifrån utvärderingsgrunden lägsta pris, vilket innebär 
att det anbud som uppfyller samtliga krav i avropsförfrågan och har det lägsta totala priset 
kommer att tilldelas kontraktet. 
Värdet för det nya avtalet beräknas till 80 miljoner kronor totalt under hela avtalstiden.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten och inköpsenheten daterad den 22 november 
2024 

Yrkanden 
Andreas Andersson (S) yrkade enligt följande i tillägg till det utsända förslaget: ”Att ärendet 
kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala 
kollektivavtal.”   

Filip Wiljander (M) yrkade avslag på Andreas Anderssons tilläggsförslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, det utsända förslaget från 
inköpsenheten samt tilläggsförslaget från Andreas Andersson.  

Ordföranden ställde först proposition på det utsända förslaget från inköpsenheten och 
fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

Ordföranden ställde därefter tilläggsyrkandet från Andreas Andersson mot avslag och fann 
att arbetsutskottet avslagit Andreas Anderssons tilläggsyrkande. 

Protokollsanteckning 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Från Miljöpartiets sida hade vi frågor om informationssäkerhetsarbetet kopplat till 
molntjänster och varför resonemang om detta inte fanns med i underlaget för beslut. Dels 
handlar det om vilka molntjänster kommunen använder men också om vilken typ av data vi 
lagrar där och huruvida vi ställer krav på exempelvis servrar belägna inom EU. Då dessa 
aspekter enligt uppgift inte berörs i denna upphandling så nöjer vi oss med att konstatera 
att vi fortsatt tycker de är viktiga och att vi inte är helt på det klara hur Nacka jobbar här. 
 

- - - - - 
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§  169 KFKS-2024-01046 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2024:3 – 
Granskning av fokusområden och indikatorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar yttrande över revisionsrapport och revisionsskrivelse 2024:3 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 21 november 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Ernst & Young (EY) har på uppdrag av Nacka kommuns revisorer granskat kommunens 
arbete med målstyrning. Granskningen har omfattat kommunstyrelsen, fritidsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. Syftet med granskningen har varit att bedöma huruvida 
fritidsnämnden samt natur- och trafiknämnden har ändamålsenliga underlag för bedömning 
av fokusområden samt hur indikatorerna används vid styrning av nämndernas 
ansvarsområden. 
Revisionen konstaterar att det saknas gemensamma arbetssätt och riktlinjer för hur 
fokusområden och indikatorer ska bedömas. Det innebär en risk att bedömningar görs 
olika där utrymme för individuella tolkningar och bedömningar finns i avsaknad av tydliga 
rutiner. 
Utifrån revisorernas rekommendationer har ett yttrande tagits fram utifrån de  
rekommendationer som revisorerna lämnat till kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 21 november 2024 
Bilaga 1  Förslag till yttrande, 2024-11-21 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse, 2024-10-02 
Bilaga 3 Revisionsrapport, Ernst & Young 2024:3, 2024-09-18 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med 
detta. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det är en bra granskning som utförts av den externa revisionsbyrån 
EY på uppdrag av kommunrevisionen och delar helt deras slutsats och rekommendationer 
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att kommunen bör utveckla enhetliga riktlinjer och arbetssätt. Dessa riktlinjer bör tas fram 
och implementeras för att öka transparensen i hur resultatindikatorer och fokusområden 
ska hanteras. Vi är även positiva till kommunstyrelsens svar där kommunstyrelsen 
identifierar ett behov av att uppdatera det kommunövergripande styrdokumentet 
”Reglemente för mål- och resultatstyrning. 
 

- - - - - 
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§  170 KFKS-2024-01056 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 4/2024 – 
Granskning av delegerat ansvar och befogenheter 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över revisionsskrivelse 4/2024 enligt bilaga 3 
till tjänsteskrivelse daterad den 13 november 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
EY har på de förtroendevalda revisorernas uppdrag granskat kommunens arbete med 
delegerat ansvar och befogenheter. Granskningen avser kommunstyrelsen, äldrenämnden 
och utbildningsnämnden och olika rekommendationer har lämnats till nämnderna. För 
kommunstyrelsens del har är revisorernas sammantagna bedömning utifrån granskningens 
syfte och grunderna för ansvarsprövning att kommunstyrelsen inte fullt ut säkerställt en 
tillräcklig intern kontroll avseende den styrprincip som avser delegerat ansvar och 
befogenheter. Revisorernas noterar dock att styrprincipen är väl förankrad och att det finns 
en spårbarhet i överväganden som görs rörande delegation, för att tillse att beslut fattas på 
lägsta effektiva nivå.  

Utifrån de rekommendationer som lämnas till kommunstyrelsen har stadsledningskontoret 
tagit fram ett förslag till yttrande. Av det föreslagna yttrandet framgår bland annat att det av 
revisorernas granskning (inklusive de stickprov som gjorts) visar på att kommunstyrelsens 
hantering av delegationsbeslut i huvudsak är väl fungerande. Det finns behov av en del 
mindre justeringar. Inom ramen för detta arbete görs en översyn av delegationsordningens 
utformning och innehållet i den samlade förteckningen med alla delegationsbeslut som 
återrapporteras till kommunstyrelsen. Detta arbete väntas vara färdigt i början av nästa år. 
Denna översyn kommer även innebära att samtliga nämnder (även de som inte omfattats 
av denna granskning) får medskick och rekommendationer för att säkerställa alla nämnder 
håller en hög kvalitet vad gäller hantering av delegationsbeslut.  

I förslaget till yttrande lyfts även att det är av stort vikt att det nämnder som granskas 
tydligt kan se var rekommendationerna härleds ifrån. Särskilt inte minst då 
rekommendationerna medför att kommunen förväntas avsätta resurser för risk- och 
konsekvensanalyser inom området vilket i sig är kostnadsdrivande. Revisorerna efterfrågar 
riskanalyser av enskilda ändringar i kommunens delegationsordningar. Det har inte kunnat 
identifieras vad denna rekommendation bygger på varken ifrån lag, förarbete, interna 
regelverk, policyer eller kommunfullmäktigebeslut.  



 
27 (38) 

 2024-12-10 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 13 november 2024 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse 
Bilaga 2 Revisionsrapport  
Bilaga 3 Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med 
detta. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan anser att granskningen som utförts av den externa revisionsbyrån EY på 
uppdrag av kommunrevisionen är viktig och bra. Kommunstyrelsen börjar sitt yttrande 
med stycket ”Inledningsvis konstateras att revisorernas granskning (inklusive de stickprov 
som gjorts) visar på att kommunstyrelsens hantering av delegationsbeslut i huvudsak är väl 
fungerande”. Nackalistan kan inte ställa sig bakom detta när granskningen visar på brister 
så som exempelvis, Nämnderna inte systematiskt riskbedömt sin användning av delegation 
ur olika perspektiv, Risker knutna till delegation har inte värderats på ett tydligt sätt i 
internkontrollarbetet, risken att samtliga delegationsbeslut inte återrapporteras samt att 
stickprov visar att delegationsbeslut i flera fall brister i tydlighet. Här måste kommunen i 
stort förbättra sitt arbete och vi föreslår att kommunen tar till sig av de rekommendationer 
som ges av revisionen och för kommunstyrelsens del åtgärda delegationsordningen utifrån 
de rekommendationer som ges. 
 

- - - - - 
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§  171 KFKS-2024-01099 

Rekommendation om upphörande av regionala principer 
för digital samverkan  
Remiss från Storsthlm, S/24/0078 

Beslut 
Kommunstyrelsen upphäver tidigare antagande om de nuvarande regionala principerna för 
digital samverkan i enlighet med rekommendation från Storsthlms styrelse. 
Kommunstyrelsen noterar att kommunen istället kommer att arbeta för att utveckla 
följsamheten till det nationella ramverket för digital samverkan.  

Detta beslut fattas av kommunstyrelsens arbetsutskott enligt punkten 1.2 i 
kommunstyrelsens delegationsordning.  

Sammanfattning av ärendet 
En arbetsgrupp bestående av representanter från Region Stockholm, kommunerna i 
Stockholms län, samt Storsthlm, har genomfört en översyn av de nuvarande regionala 
principerna för digital samverkan som togs fram 2009. Arbetsgruppens slutsats är att de 
regionala principerna bör upphöra och ersättas av en aktiv anpassning till det nationella 
ramverket som tillhandahålls av Myndigheten för digital förvaltning (DIGG). Såväl 
Storsthlms strategiska nätverk för digitalisering, som består av kommunernas 
digitaliseringsdirektörer, som kommundirektörernas strategigrupp digitalisering, ställer sig 
bakom förslaget.  

Av utredningen i ärendet föreslås kommunen ställa sig bakom rekommendationen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 14 november 2024 
Bilaga 1 Rekommendation om upphörande av regionala principer för digital samverkan  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med 
detta. 

 

- - - - - 



 
29 (38) 

 2024-12-10 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  172 KFKS-2024-01014 

Internremiss – Naturvårdsplan  
Informationsärende  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 26 november 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har fått förslag till naturvårdsplan för Nacka kommun på internremiss. 
Naturvårdsplanen är avsedd att utgöra ett stöd för kommunens arbete med naturvård, med 
primärt fokus på förvaltning. Planen blir både ett kunskapsunderlag och en grund för 
prioritering av naturvårdsinsatser i kommunen. Naturvårdsplanen beskriver Nackas 
naturmiljöer, skyddsformer och strategier för att bevara och utveckla naturvärden. Den 
innehåller tre huvudavsnitt: 1) Naturen i Nacka, 2) Människan i naturen, och 3) Biologisk 
mångfald i bebyggelsen. 
Naturvårdsplanen har även remitterats till kommunstyrelsens miljöutskott som kommer att 
lämna synpunkter på förslaget vid sitt sammanträde den 3 december 2024. Därefter 
kommer ett samlat förslag till yttrande för kommunstyrelsen att behandlas på 
kommunstyrelsens sammanträde den 16 december 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 26 november 2024 
Bilaga 1. Naturvårdsplan - Remissversion 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet noterade informationen. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Det är bra att Nacka kommun nu arbetar fram en genomarbetad naturvårdsplan, vi tycker 
på det hela taget att planen är väldigt bra. Det är klokt att naturvårdsplanen beskriver 
Nackas grönområden som en helhet, som omfattar både kommunal och privat mark, då 
artspridning och ekologiska samband är oberoende av vem som äger marken. 
Naturvårdsplanen skulle dock kunna tjäna på att ännu tydligare beskriva hur kommunen 
ska stärka naturvården för den privata marken, till exempel genom informationsspridning, 
frivilliga överenskommelser med markägare och naturvårdsavtal.  
Det är viktigt att skötseln i existerande naturreservat och kommunala grönområden 
fungerar i enlighet med denna plan. Det är också viktigt att inte exploatera fler 
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grönområden så att bebyggelseutvecklingen inte inkräktar på utvecklingen av de ekologiska 
sambanden. Nackalistan har lämnade en synpunkt i natur- och trafiknämnden; ”att 
hyggesbruk bör undvikas och i synnerhet i närheten av vandringsleder. 
 

- - - - - 
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§  173 KFKS-2024-00578 

Återrapportering av arbetet med att utreda 
konsekvenserna av 2024 års befolkningsprognos 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att anta följande vägledande principer för det fortsatta 
arbetet med att utreda och hantera konsekvenserna av 2024 års befolkningsprognos. 
Principerna gäller tills vidare för hela kommunkoncernen. 

- Verksamhetslokaler som inte nyttjas fullt ut ska i så hög utsträckning som möjligt 
fyllas med annan verksamhet. 

- Nyttjandet av verksamhetslokaler ska, inför att hyreskontrakt löper ut, ses över i 
syfte att möjliggöra samlokalisering av verksamheter.  

- Det fria skolvalet ska vara vägledande vid avveckling av kommunala skolor. 
Kommunen ska bygga där det finns behov och ekonomiska förutsättningar.  

2. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att årsvis, med start år 2026, 
lämna en samlad återrapportering till kommunstyrelsen av de åtgärder som vidtagits 
under föregående år. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade i ärendet gällande politikerinitiativet Analysera konsekvenser 
av den nya befolkningsprognosen att ge stadsledningskontoret i uppdrag att fortsatt utreda 
konsekvenserna av 2024 års befolkningsprognos samt återkomma till kommunstyrelsen 
med konkreta förslag på hur konsekvenserna ska hanteras.  

I detta ärende återkommer stadsledningskontoret till kommunstyrelsen med förslag att 
kommunstyrelsen antar vägledande principer för det fortsatta arbetet med att utreda och 
hantera konsekvenserna av 2024 års befolkningsprognos. Principerna föreslås gälla tills 
vidare för hela kommunkoncernen.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 29 november 2024 
Bilaga 1 Politikerinitiativet 
Bilaga 2 Protokollsutdrag kommunstyrelsens sammanträde den 18 juni 2024 § 198 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse daterad den 13 juni 2024 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen det utsända 
förslaget från stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med 
detta. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Det är bra att konsekvenserna av 2024 års befolkningsprognos utreds och jobbas vidare 
med då det innebär att vi kommer behöva fatta en rad olika beslut framöver kopplat till 
detta. Det politikerinitiativ som den moderatstyrda minoriteten la våren 2024 ledde fram till 
en generell princip kring åtgärder, ett bra första steg. Men vi efterfrågar mer konkret 
underlag framförallt vad gäller hur befolkningsprognosen 2024 påverkar våra förskolor och 
skolor. På kommunstyrelsens sammanträde den 25/11 2024 la vi därför ett politikerinitiativ 
om en genomlysning av förskole- och skolorganisationen i Nacka. Eftersom befolkningen 
inte växer som tidigare förväntat samtidigt som kommunen sitter fast i långa och dyra 
hyresavtal vill vi att en ordentlig genomlysning av hela Nackas skolorganisation genomförs. 
Det är viktigt att en översyn av hela kommunen skolsituation genomförs innan beslut om 
ytterligare skolnedläggningar av förskolor och skolor förs fram till kommunstyrelsen.  
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan ställer sig positiva till att kommunen analyserar och hanterar konsekvenserna 
av den nya befolkningsprognosen. Vi ser det som avgörande att Nacka fortsätter att planera 
och anpassa sina verksamheter utifrån faktiska behov och ekonomiska förutsättningar. De 
vägledande principerna som föreslås bidrar till en effektiv användning av kommunens 
resurser och säkerställer god ekonomisk hushållning. Vi tycker dock att en närmare analys 
kring vad som gått snett behövs. Att det på bara något år kan gå från brist på skolplatser till 
ett överskott på tusen platser där de flesta är platser är för äldre barn tycker vi indikerar att 
det är något mer än bara lägre födslotal som ligger bakom. Vi tycker att detta måste 
analyseras och att vi måste gå till botten med hur det blivit så här, lär man inte av sina 
misstag finns det stor risk att de återupprepas. 
Det är bra att kommunen bygger där behovet och samhällsnyttan är som störst, anpassar 
skolorganisationen till befolkningsunderlaget, och säkerställer att det fria skolvalet förblir 
en central princip vid eventuella förändringar. Vi tycker också att det är viktigt att man nu 
när möjligheterna finns påbörjar ett kvalitetshöjande arbete i skolor och förskolor genom 
att minska klasstorlekar och barngruppernas storlek. Vi är öppna för att göra en översyn av 
check-konstruktionen för att på så sätt kunna öka möjligheterna att minska grupperna i 
skola- och förskola. 
 
Alena Jukic lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet håller inte med om att det fria skolvalet ska vara vägledande vid avveckling 
av kommunala skolor. Risken finns att bra skolor med få elever läggs ner då de inte 
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attraherar tillräckligt många sökande. Det finns också risker med att lokalområden blir helt 
utan en lokal skola som under en period blev tydligt i Fisksätra. Forskning pekar också på 
att det fria skolvalet har ökat segregationen i skolan. Skolor som ligger i socioekonomiskt 
eftersatta områden väljs bort ibland endast pga elevunderlaget. Det ser vi till exempel med 
Igelboda skola när Fisksätra skolan lades ned och många elever flyttade från den nedlagda 
skolan till Igelboda. Elevunderlaget förändrades och det blev en skållad ”white flight” 
reaktion.  
 

- - - - - 
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§  174 KFKS-2024-00526 

Motion – Utreda när motioner får hänskjutas till 
budgetfullmäktige (NL) 
Inkom den 22 april 2024 av Kristina Granlund och Lina Olsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Motionen avslås och kommunfullmäktige noterar att man avgör från fall till fall om en 
motion ska behandlas tillsammans med mål och budget, beroende på motionens innehåll, 
och att det ska ske med restriktivitet. 

Sammanfattning av ärendet 
Nackalistan föreslår i motionen att kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen 
tillsätter en utredning som fastslår kriterier för budgetpåverkande motioner samt att 
motioner endast i undantagsfall kan behandlas i samband med Mål och budget.  
Av utredningen i ärendet framgår kommunfullmäktiges arbetsordning är i behov av en 
revidering avseende hanteringen av motioner som kan vara budgetpåverkande. Det föreslås 
att processen för budgetpåverkande motioner sker inom ramen för ordinarie handläggning 
av motioner och därmed inte bestäms på förhand vid remittering av motionen. För det fall 
en motion är budgetpåverkande ska detta framgå av beslutsunderlaget hos den nämnd som 
utreder motionen. Av förslaget till beslut bör då framgå att motionen föreslås hanteras i 
samband med Mål och budget. Utifrån att en annan process föreslås för hantering av 
budgetpåverkande motionen, än den som föreslås i nu aktuell motion, föreslås motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 2 oktober 2024 
Bilaga 1 Motionen  
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 23 september 2024 (§ 27) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade enligt följande: ”Motionen avslås och kommunfullmäktige noterar 
att man avgör från fall till fall om en motion ska behandlas tillsammans med mål och 
budget, beroende på motionens innehåll, och att det ska ske med restriktivitet.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut, nämligen förslaget från 
Mats Gerdau (M), och fann att arbetsutskottet beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Att behandla motioner i samband med budgetfullmäktige kan ibland vara lämpligt då en 
motion har tydlig ekonomisk påverkan och en nämnd behöver mer resurser för att 
motionen ska kunna genomföras. Vi har dock sett de senaste åren hur detta har 
missbrukats och att väldigt många motioner utan tydlig budgetpåverkan hänvisats till 
budgetfullmäktige. Detta är olyckligt eftersom det kan leda till att de bleknar i förhållande 
till den stora helheten i budgeten och inte får den debatt de förtjänar. För att stöta och 
blöta motioner och förslag genom debatter är ett bra sätt att vaska fram framtidens 
lösningar på samhällsproblemen, det får inte kringskäras. Vi tycker därför det är bra att 
möjligheten fortsatt finns, men vill framhålla vikten av att detta sker med stor restriktivitet, 
för att det inte ska bli ett sätt att gömma undan motioner. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan: 
Nackalistan tycker att det är bra att kommunfullmäktiges arbetsordning revideras för att 
klargöra processen kring hanteringen av budgetpåverkande motioner. Det är viktigt att 
säkerställa en rättvis och transparent hantering där motioner behandlas effektivt och inom 
ramen för ordinarie budgetprocess. Vi vill särskilt lyfta fram vikten av att det tydligt 
framgår om en motion är budgetpåverkande eller inte i respektive nämnds beslutsunderlag. 
Vi kan se att man redan idag har glidit åt ett håll där färre motioner direkt klassas som 
budgetpåverkande, vilket vi tycker är bra. 
Nackalistan anser att en fortsatt diskussion kring tydligare kriterier för vad som utgör 
budgetpåverkan kan bidra till att stärka beslutsprocessen och förtroendet för kommunens 
demokratiska arbete. Att utreda vad något skulle kosta innan budgetfullmäktige skulle ge 
alla partier en större möjlighet att budgetera rätt i sina budgetförslag.  
 

- - - - - 
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§  175 KFKS-2024-00528 

Motion – Reglering av bosökstöd 
Inkom den 22 april 2024 av Emma Bonér (V) Tomas Ottosson (V), 
Lisa Rasmussen (V) och Jan Salomonsson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen om reglering av Nackas 
bosökstöd med hänvisning till att nuvarande bosökstöd följer kommunens styrprinciper 
och att förslagen i motionen inte bedöms ligga inom ramen för myndighetens 
utredningsansvar enligt förvaltningslagen.   

Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 april 2024 lämnade Vänsterpartiet (V) in en 
motion. I motionen föreslås dels att ett regelverk tas fram för bosökstödtjänsten, där ett 
särskilt ansvar definieras för att, i korthet, utreda den nya bostadsorten och bostaden, dels 
att riktlinjer för bosökstödtjänsten tas fram som ska ge medarbetare stöd kring var gränsen 
för aktiv medverkan går. I motionen refereras till Statskontorets rapport Aktiv medverkan 
till bosättning i annan kommun (2020). I rapporten definieras begreppet aktiv medverkan 
som en process som innebär att en kommun genom sitt agerande får en individ som 
uppbär ekonomiskt bistånd att flytta till en annan kommun. Detta sker utan att individen 
uttryckt en tydlig vilja att flytta.   
Motionen har behandlats av nämnden för arbete och försörjning och socialnämnden som 
båda föreslår ett avslag på densamma och att den därmed ska anses som färdigbehandlad. 
Avslaget motiveras av att bosökstödet bygger på frivillighet och att det ligger i linje med 
Nackas styrprinciper om förtroende och respekt för människors kunskap och egen förmåga 
och deras vilja att ta ansvar.  
Juridik- och kanslistabens samlade bedömning är att motionen bör avslås och anses som 
färdigbehandlad med hänvisning till Nacka kommuns styrprinciper men också på grund av 
att förslagen kan gå för långt i förhållande till myndighetens utredningsansvar såsom det 
uttrycks i 23 § förvaltningslagen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 15 oktober 2024 
1. Protokollsutdrag, § 41, från sammanträde i NAF 2024-09-25 
2. Protokollsutdrag, § 87, från sammanträde i SOCN 2024-09-24 
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Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till motionen. 

Filip Wiljander (M) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, nämligen motionen och det 
utsända förslagen från stadsledningskontoret, ställde förslagen mot varandra och fann att 
arbetsutskottet beslutat i enlighet med det utsända förslaget från stadsledningskontoret. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL) och Alena Jukic (V) lät gemensamt 
anteckna följande: 
Denna fråga är högst viktig och ytterst relevant. Så som motionen beskriver ska ordentligt 
stöd finnas för att underlätta processen att hitta bostad i den egna kommunen. Om 
kommunledningen tycker att arbetslinjen är viktig ska inte Nacka som ligger i en region 
med bra arbetsmarknad tvinga människor att flytta till avfolkningsbygd med mycket sämre 
arbetsmarknad. I motionssvaret står att det ofta är svårbedömda situationer och 
gränsdragningsproblem som uppstår när personer måste flytta till andra kommuner. Det 
skulle vara mindre svårbedömt om det fanns tydligare riktlinjer att förhålla sig till. Vi förstår 
intentionen i motionen och ställer oss positiva till den.  
 
- - - - - 
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§  176  

Övriga frågor 
 

Inga övriga frågor vid dagens sammanträde. 

 

- - - - - 
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